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 Ankietowani chcą samorządu zawodowego

Popieram ideę samorządu 
zawodowego
n tak, nnie 

Posiadam uprawnienia 
zawodowe
n tak, nnie

Mam wykształcenie
nmagister, n inżynier, n technik

Jestem wstępnie 
zainteresowany konferencją 
na temat samorządu
n tak, nnie

samorząd zawodowy geodetów uprawnionych - ankieta 

Ankieta przeprowadzona na Geoforum.pl na przełomie maja i czerwca 
z inicjatywy GIG, SGP, PGK oraz PTG z udziałem 451 geodetów
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Uważam, że ko-
rzyści z powołania 

samorządu zawodowe-
go geodetów uprawnio-
nych będą następujące:
l1. Realna reprezentacja in-
teresów geodetów wobec or-
ganów administracji publicz-
nej. 2. Zgodne z Konstytucją 
sądownictwo w zakresie od-
powiedzialności zawodowej. 
3. Realny wpływ na wybór 
swoich przedstawicieli. 4. Pod-
niesienie rangi zawodu.
lDbanie o jakość prawa 
w geodezji, o interes geode-
tów, organizowanie szkoleń 
dla ODGiK oraz nacisk na 
przestrzeganie przez urzędni-
ków przepisów i dbanie o eli-
minację nieformalnych przepi-
sów „prawa powiatowego”.
l  Jednolity w całym kraju po-
ziom wykonawstwa geodezyj-
nego, jak również przestrzega-
nie etyki i zasad wykonawstwa 
oraz ujednolicenie stawek za 
wykonaną pracę.
lUjednolicenie i aktualiza-
cja przepisów, podniesienie 
poziomu kształcenia w techni-
kach i na studiach wyższych 
z naciskiem na praktyczną na-
ukę, którą student w pełni wy-
korzysta w pracy. 
lTworzenie nowoczesnych 
i jasnych przepisów oraz stan-
dardów technicznych wyko-
nywania prac geodezyjnych, 
eliminacja sytuacji patologicz-
nych w środowisku zawodo-
wym, regulacja cen i ich stabi-
lizacja jak u budowlańców.
lNadzór nad przestrzega-
niem zasad etyki zawodowej 

oraz wyciąganie konsekwencji 
w stosunku do osób nieprze-
strzegających tych zasad, ale 
także ochrona interesów zawo-
dowych swoich członków.

Uważam, że nie 
jest celowe powo-

ływanie samorządu za-
wodowego geodetów 
uprawnionych, gdyż:
lTo będzie kolejne zrzeszenie 
ludzi, którzy obsadzą ciepłe 
posadki! Co zresztą można 
zauważyć już po samej ankie-
cie. Toż to przecież powinno 
być ANONIMOWE! Czy to 
jest potrzebne do tego, by wy-
powiadających się pozytyw-
nie wybrać do tej organizacji?
lKolejna organizacja skupiają-
ca starsze pokolenie geodetów, 
myśląca nad tym, jak tu unie-
możliwić młodym ludziom zdo-
bycie uprawnień zawodowych.
lBędzie to dodatkowa „in-
stytucja”, niczego niepotrafią-
ca „załatwić”, nikt z nią nie 
będzie się liczył, stanowiąca 
dodatkowe obciążenie dla 
naszego zawodu, kolejny głos 
„na puszczy”, 
lBędą w nim zasiadać ci sa-
mi ludzie, którzy „dbają o na-
sze interesy” teraz. Ci, którzy 
są zajęci faktycznie geodezją, 
nie mają czasu na zabawy. 
Od czego mamy GGK, GU-
GiK i ministra cyfryzacji? 
lDoświadczenia branży bu-
dowlanej i prawniczej, bo z ta-
ką się stykam, pokazują, że 
samorząd zawodowy nie jest 
dobrym rozwiązaniem. Wśród 
budowlańców mówi się głoś-

w ankiecie na Geoforum.
pl na temat samorzą-

du zawodowego geodetów 
uprawnionych aż 90% głosów 
oddali zwolennicy jego utwo-
rzenia. W sumie w ankiecie 
udział wzięło 451 geodetów, 
z czego tylko 60 nie posiada-
ło uprawnień zawodowych. 
Pozostali zdobyli uprawnie-
nia przynajmniej w jednym 
zakresie (1), a zdecydowa-
na większość z nich nawet 
w dwóch (1 i 2, 1 i 3, 1 i 4). 
Prawie wszyscy są czynni za-

wodowo. Głosowało 244 ma-
gistrów, 115 inżynierów 
i 81 techników.
Za utworzeniem samorzą-
du zawodowego geodetów 
uprawnionych opowiedzia-
ło się 406 osób. W grupie 
przeciwników znalazły się 
zarówno osoby posiadają-
ce uprawnienia, jak i ich nie-
posiadające. Znacznie mniej 
osób (choć również większość 
– 235) zadeklarowało wstęp-
ne zainteresowanie udziałem 
w konferencji na temat samo-

rządu zawodowego. Ankieta 
nie była anonimowa, co mia-
ło zapewnić wiarygodność 
uzyskanych wyników. Należy 
jednak pamiętać, że liczba 
geodetów uprawnionych gru-
bo przekracza 15 tys., a więc 
w ankiecie uczestniczyło nie-
całe 3%. 
Inicjatorami ankiety były orga-
nizacje grupujące geodetów 
(Geodezyjna Izba Gospodar-
cza, Stowarzyszenie Geode-
tów Polskich, Polska Geodezja 
Komercyjna, Polskie Towarzy-

stwo Geodezyjne) we współ-
pracy z redakcją miesięczni-
ka GEODETA oraz portalu 
Geoforum.pl. Wyniki ankiety 
pomogą organizacjom geode-
zyjnym ukierunkować ewen-
tualne działania dotyczące 
utworzenia samorządu zawo-
dowego. 

redakcja 

Poniżej wyniki ankiety 
oraz garść opinii zwolenników 
i przeciwników samorządu za-
wodowego geodetów

no o zdelegalizowaniu samo-
rządu, bo wyrządza więcej 
szkody niż korzyści.
lZawód geodeta powinien 
być wolnym zawodem bez 
ograniczeń, żeby każdy miał 
możliwość wykonywania go. 

Coraz bardziej zawód ten ro-
bi się zamknięty bez możliwoś-
ci dla młodych ludzi.
lNastępne Stowarzyszenie 
Godne Pożałowania i tak nic 
nie wniesie do ustawodawstwa 
i do funkcjonowania geodezji.


